
Eksternt referat til 7. Bestyrelsesmøde GF22-23  

D. 14. - 16. april 2023 

 

Tilstedeværende: 

Marie Holt Hermansen 

Laura Poulsen 

Kristian Forslund 

Phoebe Breimholm 

Frederikke Didriksen 

Lucas Lauritsen 

Lea Pedersen 

Freja Mønsted 

Caroline Helene Hermansen 

Emma  

Noah Olesen 

Jessie 

 

Deltager online: 

Josefine Bragt 

Viktoria Peyrellier  

 

Observatører: 

Pippi Lester Hyllested 

Lilja Jakobsen 

Daniel Teilhof 

 



Pkt Emne Tid 

 
Fredag 

 

  1 Velkomst v. formanden 

Formanden gennemgår formalia: 

• Valg af ordstyrer 

• Valg af referent 

• Godkendelse af dagsordenen 

 

Referat: 

Marie åbner mødet 

 

Formandskabet indstiller til dispensation fra forretningsordenen, så vi 

kan holde mødet delvist online 

Bestyrelsen dispenserer fra forretningsordenen, så vi kan holde mødet 

delvist online. 

 

Hvervning under GF indstilles som tilføjelse af punkt 

Bestyrelsen godkender tilføjelse af punkt 

 

Marie indstilles som ordstyrer 

Marie vælges som ordstyrer 

 

Laura indstilles som referent 

Laura vælges som referent 

20.20-20.25 

2 Lukket punkt 20.25-22.00 

 
Lørdag 

Viktoria, Josefine og Ellen udebliver fra mødet fremover. 

Marius Plamboeck og Lidia Bajelan ankom fredag aften og deltager i 

resten af mødet. 

 

3 Bestyrelsens rolle på GF v. team 1 

Hvervning, opgaver (kioskvagt, floorvagt, opsætning mv.) 

09.00-10.30  



 

Referat: 

Frivillig fra team 1 kommer ind og gennemgår bestyrelsens rolle på 

Generalforsamling. 

 

Frivillig fra team 1 har lavet en powerpoint, som indeholder 

bestyrelsens rolle på GF. 

Bestyrelsens opgave på GF i grove træk er: 

Engager, bond og hygge, dans, tal på talerstol, faciliter, praktiser, mød 

aktive med åbne arme og hverve. 

 

Bestyrelsen skal være stemningsspreder. Dette indebærer: 

- Hvervning 

- Være rollemodel 

- Holde fast i mulige hvervninger 

- Fællesansvar 

 

Der er 4 vagter: 

- Kiosk 

- Hvervning 

- Floor 

- Stormødesekretariat 

 

Workshop, som bestyrelsen skal holde: 

- Workshop for FE’er 

- For almene deltagere 

 

Frivillig fra team 1 gennemgår delmål ift. hvervning: 

Frivillig fra team 1: Vi er optimistiske ift., men GF er svær at hverve til. 

Drømmescenariet er 300, men realistisk set er 200 fint. Så jeg godt se 

mig selv i øjnene. 

 

Lyngennemgang af gyldne papirer fra LK22, så bestyrelsen har 

mulighed for at se og stil spørgsmål til, hvordan den udformes, ser ud 

og hvad det betyder. 



 

Frivillig fra team 1 laver en mini how-to-rundringe. 

Der bliver rundringet i grupper. 

4 DSE-lokalafdelinger v. team 1 

Pippi, Phoebe, Lucas, Magrethe og Freja hjælper op til GF og under GF 

med DSE lokalafdelinger, så vi kan få noget fedt content. 

10.30-10.35 

 Hvervning under GF v. Magnus 

Punkt ønsket ved mødets start 

 

Referat: 

Magnus er inde for at fortælle om, hvordan vi tillidsvalgte, kan hverve 

mere målrettet ift. Frivillighedstyper. 

 

Der er 7 forskellige primære frivillighedstyper: 

1. Den sociale 

Gør det grundet fællesskabet 

2. Lederen 

Gør det for at få ansvar og indflydelse 

3. Den altruistiske 

Gør noget godt for andre og gøre en forskel 

4. Den ambitiøse 

Gør det for at øge deres kompetencer og få noget fedt på CV’et 

5. Den materialistiske 

Gør det for at få nogle fordele, 

6. Den identitetssøgende 

Gør det for at få en titel og skaber en identitet 

7. Den interessebetroende 

Gør det da man har en interesse 

 

Vi har opdelt i 2 primære fokusområder: 

Hvervning til lokalbestyrelsen: 

10.35-11.15 



- Der har vi fokus på den sociale, da det skal være hyggeligt og 

med fokus på det sociale 

- Den interessebetonede, da vi har en fælles sag, vi kæmper for 

Hvervning til hovedbestyrelsen: 

- Lederen 

Den der gerne vil gå forrest, da de vil lede en lokalafdeling. 

- Den ambitiøse 

Den der gerne vil have noget at skrive på CV eller som ser godt ud 

andre steder. De vil gerne præstere for at få noget fedt på CV’et 

 

Man kan spotte frivillighedstypen ved: 

Den sociale: 

- Hvis man er meget i fællesarealerne og hvor der er mange 

mennesker – knap så meget på talerstolen. 

- Er altid sammen med andre, og er god til at få andre med ind i 

fællesskabet. 

Den interessebetonede: 

- Vil være aktiv på talerstolen 

- Vil være omkring stormødesekretariatet 

Kan være over det hele, men primært i fællesområderne 

 

Lederen: 

- Vil ofte være nogen, der har været til andre arrangementer. 

- Kan være dem, der allerede er LB’er. 

- Vil være til stede på talerstolen. 

Aktiv på talerstolen og vil opsøge bestyrelsesmedlemmer 

 

Den ambitiøse 

- Har ofte samme adfærd som lederen. 

- Har ofte været engageret i tidligere arrangementer. 

- Er ofte allerede sekretariatsfrivillige eller bestyrelsesmedlem. 

 

Hvad skal man lægge fokus på? 

Den sociale: 



- Fremhæv mulighed for at møde nye mennesker 

 

Den interessebetonede: 

- Fokus på de forandringer og arrangementer Danske 

Skoleelever har lavet. 

 

Lederen: 

- Fremhæv de ting, der tales om i bestyrelsen og ansvaret ved 

bestyrelsen 

 

Den ambitiøse: 

- Hav fokus på de politiske forandringer, man som 

bestyrelsesmedlem har – taler med politikkerer og lignende 

 

Husk at fortælle om forventninger og ansvar – uanset frivillighedstype! 

5 Status på sekretariat v. formanden 

Status på frivillige, ansatte og projekter. 

 

Referat: 

Marie giver status på sekretariatet. 

 

Indsendelse af resolutioner og opstilling til formandskab var d. 14. april 

kl. 23.59. 

 

Der er 1 opstilling til formand: 

Laura 

Der er 3 opstillinger til næstformand 

Kristian Forslund 

Frederikke Didriksen 

Mikkel Pedersen 

 

Vi arbejder fortsat på GF. 

11.15-11.30 



 

Vi er begyndt på ledelsens årsberetning. 

 

Sendt ansøgning om at forlænge vores projekter, som vi selvfølgelig 

håber på at kunne fortsætte med. 

 

Lasse, vores medlemskonsulent, er kommet tilbage fra barsel. 

 

Vi er ved at få godkendelse til at have flere frivillige boende fra 10 til 16 

frivillige. 

6 Status fra lokalafdelingerne  

Alle lokalafdelinger giver en status. 

 

Referat: 

Fyn: Planlægger at holde arrangement før GF. Hyggeligt arrangement 

for at skabe tryghed. 

 

Vendsyssel: Arrangement før ferien og nu forsøger de at sikre at der er 

aktivitet efter GF, da begge går af efter GF, da de ikke længere går i 

grundskolen. 

 

Vestjylland: Havde arrangement for to uger siden, hvor der deltog 5, 

hvor de fik mange af dem hvervet som kommer til GF. 

 

Østsjælland: Fået nye LB’er. Holdt online møder. De er i gang med at 

arrangere et arrangement 

 

København: Er ved at planlægge et arrangement, der ligger sig op af 

GF. Her er der noget arbejde i at hverve til arrangementet. 

 

Midtjylland: Holdt møder med arbejdsgrupper, hvor de har lavet en 

resolution på demokratisk dannelse. 

 

Trekanten: Elevrådsaften ligger i Vejle, og nu er hvervning begyndt til 

GF. 

 

Østjylland: Der er snart debatarrangement i Østjylland. 

11.30-11.40 

7 Bestyrelsesmøde v. næstformanden 

Vedrørende bestyrelsesmødet inden GF 

 

Referat: 

11.40-11.45 



Der er et bestyrelsesmøde op til GF, som vi gerne vil aflyse, da Marie 

ikke kan komme og sidst havde vi udfordringer med at få folk til at 

deltage. Dog må tillidsvalgte gerne komme torsdag eller fredag for at 

give en hjælpende hånd. 

For at godkende årsberetning mødes vi kl. 18 på generalforsamling. 

 

Bestyrelsen godkender 

8 Lukket punkt 11.45-11.50 

9 Lukket punkt 11.50-11.55 

10 Lukket punkt  

(afbrudt af frokost kl. 12.00) 

11.55-12.00 

 

 

10 

fortsat  

Lukket punkt 

(Genoptaget efter frokostpause) 

12.45-13.40 

11 Lukket punkt  13.40-13.45 

12 Årets elevråd v. næstformanden 

 

Referat: 

Vi har fået en 11 ansøgninger til årets elevråd.  

 

Det er lettere at hverve til generalforsamlingen, hvis folk har chance for 

at vinde årets elevråd.  

 

Vi skal vælge hvor mange, og hvordan vi gerne vil indstille.  

Eks. Om der skal være 10, eller 3 med i opløbet. 

Vi kan også bare indstille det antal, vi mener, har en chance.  

 

Spørgsmålsrunde omkring, hvordan processen har været.  

 

Noah: Vi skal bare sortere en fra.  

Emma: Enig, medmindre nogle er virkelig dårlige. 

13.45-15.00 



 

Der er også en vurdering i, hvem der har skrevet ansøgningerne. Nogle 

gange er det kontaktlæreren andre gange elever. Kvaliteten varierer, 

men det er også fedt, når elever laver indstillingerne. 

 

Lea: Videoerne må ikke blive for lange.  Ellers kan man ikke huske alle. 

Så måske max fem elevråd.  

 

Noah: Der skal måske bare være en tidsgrænse på videoerne til gf. Fx 

max 3 minutter. Men vi skal også hverve. 

 

Emma: Det kan godt blive mange elevråd. Måske kun otte. 

 

Kristian erklærer sig enig med Noah.  

 

Laura opsummerer, at der er stemning for korte videoer og flere skoler. 

 

Gennemgang af ansøgninger 

 

Amager Fælled Skole:  

God sag, lidt useriøs video, ærgerligt at de siger, vi nok har fået bedre 

ansøgninger. Den skriftlige ansøgning var meget fin. Okay god 

stemning omkring dem.  

 

Byskovskolen:  

Fin ansøgning, de ville gerne have nogle puder. De overholdt ikke 

elevrådsparagraffen. 

 

Europaskolen:  

Det var virkeligt dygtige. Det var godt, at der var mere end en elev, der 

talte. Der var også mange forskellige initiativer. De har udført meget 

uden nogle penge.  

 



Noah: Vi skal huske, at det er det bedste elevråd, der skal vinde og ikke 

det, der har mest brug for pengene.  

 

Hedegaardskolen:  

Vi kan ikke åbne filerne: Den er på standby 

 

Kirkebakkeskolen:  

De havde lavet meget forskellige ting. Det var fedt, at de brugte det, de 

havde til noget.  

 

Nørre Vedby Skole:  

Virkelig vellavet video, og de har lavet mange gode ting.  

 

Rismølleskolen:  

Ret vag ansøgning.  

 

 Staby skole:  

Det er noget okay indhold, men det virker til, at det er kontaktlæreren, 

der har skrevet det. Hvilket måske også er fair, da medlemmerne er lidt 

yngre. Vi fik ikke vildt meget at vide om, hvad de har lavet.  

 

Sundbyøsterskole:  

11 minutter lang video?!: Der var mange søde elever, men det var 

meget langt og lidt meget “pynt” og greenscreen. De må gerne være 

mere seriøse, men ellers var det en gennemarbejdet video, og de var 

meget engagerede. 

 

Søndermarkskolen:  

Det er en kontaktlærer, der er skrevet ansøgningen. De laver nogle 

gode ting, men der var ikke så meget effort i ansøgningen.  

 

Åvangskolen:  

Det kunne være fedt med en video. Ansøgningen var godt sat op, og 

der var noget fint indhold.  



 

Vi indstillede Amager Fælledskole, Byskovskolen, Europaskolen, 

Hedegaardskolen, Kirkebakkeskolen, Nørre Vedby skole, Staby skole, 

Sundbyøsterskole, Søndermarkskolen og Åvangskolen som finalister til 

Årets elevråd. 

13 Lukket punkt 15.00-16.45 

14 Vedtægter 

Gennemgang af vedtægtsændringer som stilles på 

generalforsamlingen. 

 

Referat: 

Fortalere for vedtægtsændringer: 

Vedtægtsændring nummer 1: 

Vedtægt om alternativt elevråd: 

Lea Pedersen er fortaler for alternativt elevråd 

 

Vedtægtsændring nummer 2: 

Vedtægt om eksklusionsparagraf: 

Lucas Lauritsen er fortaler for Eksklutionsparagraf 

 

Vedtægtsændring nummer 3: 

Vedtægt om ekstraordinær generalforsamling: 

Jessie Bajelan er fortaler for Ekstraordinær generalforsamling 

 

Vedtægtsændring nummer 4: 

Opstilling til anden post - fratræde 

Kristian Forslund er fortaler for opstilling til anden post 

 

Vedtægtsændring nummer 5: 

Indstillingsret til lokalbestyrelserne 

Freja Mønsted er fortaler for indstillingsret til lokalbestyrelserne 

 

Paragraf 27 

Marie undersøger om det er forskellige ændringer eller om de kan 

stilles sammen. 

Kristian Forslund er fortaler for vedtægtsændringen 

 

Bestyrelsesansvarlig 

Frederikke er fortaler for bestyrelsesansvarlig 

 

Solnedgangsklausul 

En fra formandskabet er fortaler for solnedgangsklausulen 

 

Rykke bestyrelsesmøde 

16.45-17.00 



Phoebe Bremholm er fortaler 

15 Resolutioner 

Gennemgang af resolutioner, som stilles på generalforsamlingen. 

 

Referat: 

Fortalere for resolutioner: 

‘Eleverne i elevrådet og skolebestyrelserne’ 

Frederikke Didriksen er fortaler for resolutionen 

 

‘Nationale Fælleselevråd’ 

Kristian Forslund er fortaler for resolutionen 

 

‘En mere praksisfaglig og virkelighedsnær skole’ 

Lidia Bayerslan er fortaler for resolutionen 

 

‘Frihed og rettigheder skal gå hånd i hånd’ 

Marie Holt Hermansen er fortaler for resolutionen 

 

‘Skolevægring - ikke bare pjæk’ 

Jessie Bajelan er fortaler for resolutionen 

 

‘Lav en talentindsats for fagligt stærke elever!’ 

Lea Pedersen er fortaler for resolutionen 

 

‘Et bedre nationalt test- og evalueringssystem’ 

Freja Mønsted er fortaler for resolutionen 

‘Fra papir og blyant til computer - en skole tilpasset den digitale 

tidsalder.’  

Caroline Hermansen er fortaler for resolutionen 

17.00-17.05 



16 Politisk session v. formanden 

Taleskrivning til resolutioner 

 

Referat: 

Marie giver et kursus i, hvordan man skriver en tale for et forslag. 

 

Fortalere skriver tale til resolutioner, mens resten skriver opbakning til 

forslag, så alle kan komme op og tale. 

 

Fortalere fremfører deres taler, mens os der lytter, giver feedback i 

roller. 

17.05-19.00 

 

Søndag 
 

 

17 Medlemsundersøgelse v. Magnus 

Gennemgang af medlemsundersøgelse 

 

Referat: 

Medarbejder på team medlem og kommunikation gennemgår 

medlemsundersøgelsen. 

Medlemsundersøgelsen er delt ind i tre dele: 

1. Repræsentation 

Føler eleverne sig repræsenteret af os. 

2. Kendskab 

Hvad vi laver af kursuser, projekter og politisk interessevaretagelse, 

samt hvor de kender os fra. 

3. Tilfredshed 

Hvad eleverne synes om vores aktiviteter, undervisningsmateriale og 

kurser. 

 

Lea: Hvad er formålet med medlemsundersøgelsen? 

Ansat på team medlem og kommunikation: Vi vil rette vores kursuser, 

materialer og politisk repræsentation mere til vores medlemmer; 

eleverne. 

Marie: Synes I, det giver mening at lave medlemsundersøgelse? 

Jessie: Det giver mening, så vi kan rette vores aktivitet mod os elever. 

09.00-09.40 



18 Frivillighedstest v. Magnus 

Bestyrelsen tager en test om frivillighedstyper. 

 

Referat: 

Bestyrelsen og observatører tager test. Ansat på team medlem og 

kommunikation giver os et skriv om, hvilken frivillighedstype vi er. 

09.40-10.30 

19 Evaluering af bestyrelsesåret 

Bestyrelsen evaluerer bestyrelsesåret 

 

Referat: 

Bestyrelsen skriver på papir, hvad der har været godt i året og noget, 

der har været mindre godt. 

Derefter tager vi en snak i plenum om kommentarerne: 

 

Gode ting: 

Det gode fællesskab/mange nye tætte venner 

Phoebe: Vi glæder os til at se hinanden, når vi kommer fra hele landet. 

Noah: Alle snakker med alle, og det er så fedt, at vi snakker sammen på 

tværs. 

Pippi: Der har været nogen gode hyggelige sociale aktiviteter. 

Lea: Ville gerne i tivoli igen i år. 

Phoebe: Mega fedt, når vi værner om fællesskabet, hvor vi har nogle 

fællesaktiviteter, vi skal være med til. 

 

De gode udvalg 

Noah: Mange gode nye udvalg. 

Pippi: Tillidsvalgte får mulighed for at hjælpe de frivillige mere direkte, 

og det er mega fedt. 

 

Større arrangementer er gået godt– UW, PL, LK, GF m.fl. 

Pippi: Det er fedt at være afsted til arrangementer som LB’er 

Kristian: Bestyrelsesmøde skal ikke ligge oveni PL. 

10.30-11.25 



Jessie: Det er svært at fokusere til bestyrelsesmøderne, når der foregår 

noget andet hyggeligt arrangement ved siden af. Dog er det svært at 

tage så mange weekender ud af kalenderen. 

 

Kan blive bedre: 

Vigtige mødedele skal ikke ligge for tidligt eller for sent: 

Freja: Det bliver til tider meget sent, så man ikke kan koncentrere sig 

ordentligt. 

Lea: Punkter hvor der skal træffes beslutning skal placeres tidligere. 

 

Vi går tit over tid: 

Noah: Sætte mere tid af, så vi kan blive positivt overraskede. 

Freja: Bestyrelsen kommer for sent, og det kan udsætte dagsordenen. 

 

Bedre til at hverve: 

Marie: Min opfattelse er, at folk prioriterer hvert andet 

bestyrelsesmøde. 

Nikolai: Bedre sætte ind i Drop-in, så vi er klædt på til at skulle være 

med 

 

Sætte nye bestyrelsesmedlemmer ind i bestyrelsesarbejdet: 

Lea: Kursus lige efter GF og LK ville det være godt med et oplæg. 

Marie: Jeg tænker, at en mentor i bestyrelsen ville være godt for dem, 

der kommer ind i bestyrelsen i løbet af året. 

Noah: Nogle gange er det fint bare at lære det hen ad vejen. 

 

Flaghejsning er alt for tidligt: 

Pippi: Det ville være er rart at kunne sove længere, når man har været 

sent oppe. 

Lea: Bare ti minutter i ni ville være fint, så man om søndagen kunne 

pakke inden. 

 

Mange falder fra i løbet af året: 

Lidia: Vi skal være bedre til at tale med hinanden, inden ilden brænder 

ud. 



 

Tillidsvalgte/aktive skal lade være med at larme i sovelokale, når andre 

sover. 

 

Indholdet på bestyrelsesmødet?: 

Lea:  Nogen ting er bare nødvendige at have på dagsordenen, selvom 

det ikke er de fedeste punkter. 

Lidia: Ville gerne have mere politik. 

Freja: Flere brainbreaks i de tunge mødedele frem for blot kakaopause. 

 

Flere punkter går igen flere steder. Oversigt over, hvor mange gange de 

går igen: 

”positive/gode ting” – fungerede godt 

− Arrangementer og stormøder er gået godt – 8 gange 

− Virkeligt fantastisk fællesskab - 8 gange 

− Mange nye tætte venner - 7 gange 

− De sekretariatsfrivillige - 4 gange 

− Den gode kakao – 3 gange 

− Bestyrelsens socialtid/aktiviteter - 2 gange 

− Aftenerne på Sekretariatet– 2 gange 

− Gode udvalg – 2 gange 

− Vores sammenhold – 2 gange 

− Friheden og de frie remmer vi har haft – 1 gang 

− Gode memes – 1 gang 

− Stemningen – 1 gang 

− Sjove ansøgninger - 1 gang 

− Stor bestyrelse – 1 gange 

− Føler sig hurtigt velkommen 

− Gode muligheder for social og politisk indflydelse – 1 gang 

− Gode mener – 1 gang 

− Gode diskussioner – 1 gang 

− Lege og øvelser for at gøre mødedelene mere interessant – 1 

gang 

− God musik – 1 gang 

− At være ude til arrangementer for at repræsentere DSE – 1 

gang  

 

Til forbedring: 

− Vi går tit over tid/Er dårlige til at overholde tidsplanen – 6 

gange  

− Dårlig til at overholde tidsplanen – 6 gange 



− Mødelængden (for lange møder) – 4 gange 

− Mere kakao – 3 gange 

− Møde til tiden – 3 gange 

− Larm i BES-sovelokale om natten – 2 gange 

− Flaghejsning – 2 gange 

− Sociale aktiviteter kunne være bedre – 2 gange 

− Mange faldt fra – 2 gange 

− Mangel på folk der kender DSE i skoleverdenen – 2 gange 

− Ville være bedre hvis vigtige mødedele var placeret tidlig 

morgen eller sen aften – 2 gange 

− Politisk indflydelse i BES får jeg ikke hørt om (fra en som ikke er 

i BES)  – 1 gang 

− Sociale aktiviteter burde også være ude af huset – 1 gang

  

− Mere fokus på udbredelse og drop-in – 1 gang 

− Folk var meget trætte – 1 gang 

− Vegansk julefrokost – 1 gang 

− Gad godt være i BES – 1 gang 

− Langtrukne punkter – 1 gang 

− For tidligt vågen – 1 gang  

− 4 timers transport – 1 gang 

− Der mangler flere memes – 1 gang 

− Der skal hverves endnu mere - 1 gang 

− Tidspunkt på morgenmad – 1 gang 

− Mere aktiv udenfor (f.eks. at gå en tur) – 1 gang 

− Hvis BES var bedre til at fortælle folk om DSE – 1 gang 

− Ville ønske man kunne blive i DSE efter grundskolen – 1 gang 

 

Gode råd til kommende bestyrelse: 

Pippi: Hold gang i fan-pagen! 

Freja: Pas på hinanden i bestyrelsen. 

Lidia: Kom ud til jeres klasse og elevråd, så de ved meget mere. 

 

Nogle bestyrelsesmedlemmer skal på baggrund af vores drøftelse lave 

en overleveringsvideo/skriv. 

20 Evt. 

 

Referat: 

Marie skal have dækket en række aktiviteter, da hun ikke kan nå 

dem. 

11.25-11.30 



D. 20. april: 

Lærfest: Aarhus 

Caroline 

 

D. 1. maj: 

Fagbevægelsens Hovedorganisation: Norddjurs 

Lea Pedersen 

 

D. 28. april: 

Demokratisk dannelse: Ungdoms Øen København 

Pippi Hyllested Marie skriver ud i tillidsvalgte gruppen. 

 

Efter GF: 

Alle er inviteret til arrangementer efter GF frem mod sommerferien, 

som er relevante for tillidsvalgte. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


